
 

Skolebestyrelsesmøde, Skolecenter Hirtshals 
Tirsdag den 25. august 
Kl. 16.30 - 18.30 - Kantinen, Hirtshals undervisningssted. 
Fraværende:  
Sylvia Berglund træder ud af skolebestyrelsen da hun ikke længere har børn på skolen. 
 
Punkt 1 - Elevplaner 
Skoleleder Niels Christian Sunesen og en lærer besøger Skolebestyrelsen til en 
drøftelse af formålet med elevplanerne og bestyrelsens ønsker til rammerne om den 
form elevplanerne skal have fremover. 
 
Princip for samarbejdet mellem skole og hjem - LINK 
 
Referat: 
Skoleleder Niels Christian Sunesen og Lærer Elin Kjul besøgte skolebestyrelsen med et 
oplæg og drøftelse om indhold, omfang, form og ikke mindst udviklingen af elevplanerne på 
SkoleCenter Hirtshals. 
Oplægget tager udgangspunkt i både de formelle nationale krav til elevplanerne, og de 
ønsker skolebestyrelsen tidligere har udtrykt. Konklusionen på drøftelserne sammenfattes i 
punktform herunder: 
 

- Elevplanen og samtalen skal være positiv, med et anerkendende pædagogisk 
udgangspunkt. 

- Elevplanen og samtalen skal sætte elevens trivsel og læring (i den rækkefølge!) i 
centrum. 

- Elevplanen skal være overskuelig, let tilgængelig og let læselig for alle. 
- It-værktøjet spiller en betydelig rolle i forhold til anvendelsen. 
- Udviklingspunkterne for det enkelte barn skal være specifikke og konkrete. Det er 

vigtigt, at budskabet om hvor hjemmet med fordel kan støtte op om skolens arbejde, 
fremgår tydeligt. 

- Det virker godt når eleven har en klar rolle i elevplanen og skole/hjem-samtalen - 
tilpasset efter alder. 

- Elevplanen og samtalen skal planlægges så planen udkommer op til samtalen. 
Elevsamtalen (mellem elev og lærer) som forberedelse til skole/hjemsamtalen. 

- Balancen mellem det monitorerende og handlingsanvisende. 
- Alternative former for formidling, mellem skole og hjem, kan med fordel indtænkes. 
- Der skal være en ensretning i skolecentret (form, struktur, kommunikation) hensyn til 

alderstrin - så det er let for alle at finde, også på tværs af overgange. 
- Tydelig besked til forældre når der er ændringer i planen. 
- Samarbejdet om eleven, og aftaler der laves mellem skole og hjem, fastholdes i 

elevplanen 
- Forslag om at der arbejdes med forskellige former - hvor forældre om skole sammen 

 

https://drive.google.com/file/d/0B8V-v-d3ZZBcTGtSRmtneERwNHM/view?usp=sharing


 

vælger den model der passer bedst til hjemmet...  
 
Overvejelserne herover betragtes som en anbefaling til hvad der skal arbejdes med i forhold 
til udviklingen af elevplanerne. På et senere tidspunkt kan bestyrelsen evt tilføje til princippet 
omkring “skole/hjemsamarbejdet”.  
Ledelsen sikre at skolecentert arbejder videre med punkterne. 
 
 
Punkt 2 - Orientering om Covid-19 
Skoledistriktslederen (medarbejderrepræsentanterne supplere) orientere bestyrelsen 
om Covid-19 situationen, med udgangspunkt i overskrifterne: 

- Restriktioner i skoledagen - primært principperne om Klassefællesskabet, 
Hygiejne og Afstand. 

- Testregime og handleplaner ved smittespredning 
- Status på regler om mundbind. 

 
 
Punkt 3 - Arbejdsfordeling 
Skolebestyrelsen drøfter princippet om arbejdets fordeling mellem det pædagogiske 
personale, med henblik på om skolen praksis er i overensstemmelse med princippet 
og at tilrette princippet til den nuværende fasestruktur. 
 
Princip om arbejdets fordeling mellem det pædagogiske personale - LINK 
 
Referat: 
Konklusionen på bestyrelsens drøftelser er, at den ramme som princippet giver er 
tilstrækkelig. Dog opfordres ledelsen til at have en særlig opmærksomhed på kommunikation 
til forældre om processen omkring planlægningen af et skoleår. 
 
Derfor revideres princippet udelukkende med følgende rettelse, så princippet passer til 
skolecentrets nuværende fasestruktur: 

- “...der planlægges med pædagoger i fase 3”. Rettes til “...der planlægges med 
pædagoger i fase 2”. 

 
 
 
 
 
 

 

https://drive.google.com/file/d/0B8V-v-d3ZZBcV0JnN09MckxmWTQ/view?usp=sharing


 

 
Punkt 4 - SFO 
Der orienteres om omfanget af udvidet åbningstid på Skolecentrets tre SFO’er. 
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På Skolebestyrelsesmødet den 12. februar 2019 besluttede Skolebestyrelsen: 
Den principielle beslutning om udvidet åbningstid i SFO, som ledelsen kan bruge 
som baggrund for driftsbeslutninger, ser fortsat således ud: 
Der bevilges som udgangspunkt udvidet åbningstid i morgenmodulet. Begrundelsen 
for beslutningen tager udgangspunkt i, at give pasningsmuligheder til forældre der 
møder tidligt på arbejde, da det ofte er svært at finde alternativ pasning i de tidlige 
morgentimer. 
Der bevilges som udgangspunkt ikke udvidet åbningstid i eftermiddagsmodulet, da 
Skolebestyrelsen ikke ser en mulighed for at finde ressourcerne, indenfor den 
eksisterende ramme. 
Skolebestyrelsen informeres af ledelsen, om driftsbeslutninger truffet på baggrund af 
denne principielle beslutning. 
 
Skolebestyrelsen drøfter om det stadigvæk er rammen for beslutninger om at bevilge 
udvidet åbningstid i SFO. 
 
Referat: 
Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning, og besluttede at fortsætte med at delegere 
beslutningskompetencen til skolens ledelse, som beskrevet i punktet. 
 
 
__________________________________ 
EVT./orienteringer: 
 
Ledelsen: 

- status på den økonomiske situation - kommunalt og lokalt 
- deltagelse af erhvervsrepræsentant 
- kvalitetstilsyn 

 



 

- madordningen 
 
Medarbejdere: 

- udkast til ny arbejdstidsaftale for DLF 
 
Forældrevalgte:  

- Det er en udfordring at skolebussen udelukkende stopper midt i Horne og at der er 
for lidt plads i toget. RVC arbejder videre med sagen. 

- Manglende forældrerepræsentanter. Flere forældre er trådt ud af skolebestyrelsen, 
bla. fordi deres børn er gået ud af 9. klasse. RVC undersøger reglerne for 
suppleringsvalg. RVC og Formanden har herefter opgaven. 

- Arbejdsgruppen for tur til Norge orienterede om de foreløbige planer som tager 
udgangspunkt i en interesse for skole/hjem-samarbejdet og indflydelse for 
forældrevalgte bestyrelser. Den foreløbige plan retter sig mod en studietur i foråret 
2021. 

 
 
Erhvervsrepræsentant: 

- Workforce of the future er desværre også ramt af corona restriktioner, hvilket betyder 
færre klasser der deltager, og en det begrænsninger i aktivitetsniveauet. 

- Hirtshals Havn har godkendt en ansøgning om sponsorat til skolesportsaktiviteter på 
SkoleCenter Hirtshals. Sponcoratet lyder på kr. 10.000 til aktiviteter der ikke kan 
rummes i det kommunale serviceniveau. På vegne af Skolesport takker skolen. 

 
 

_________________________________________________________________ 
Kommende punkter: 
 
Skolebestyrelsesmøder 2020/21 (kl. 16.30-19.30): 
 
25. august 2020 

- Revision af princippet: “Arbejdets fordeling mellem det pædagogiske personale”. 
- SFO - herunder udvidet åbningstid. 
- Elevplaner 

 
20. oktober 2020 

- Mobilfri Skole 
- 6. årgang 
- Økonomitema 
- Revision af princippet om lejrskoler mm. 

 
15. december 2020 

 



 

- Budgetgodkendelse. 
- SSP 

 
26. januar 2021 

- Elevfravær 
 
15. juni 2021 

- Besøg af skolecentrets praktik- og karrierelæringsvejleder 
 
De virtuelle møder er endnu ikke fastlagt, men planlægges efter behov. 

 


